
 

1 

 

                   
Nr. 50599/2022 

 
 
 
 
 
 
PROCES- VERBAL 

încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 21 decembrie 2022 

 

Dl. Marius Mînzat: 
Bună ziua!  
În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 

Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, prin Dispoziţia nr. 532 din 15 decembrie  
2022  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă ordinară pentru astăzi, 
data de 21 decembrie 2022, ora 1300. Convocarea consilierilor judeţeni s-a făcut 
în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectele de hotărâre, precum şi materialele însoţitoare, au fost postate 
pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, au fost afişate la sediul acestuia şi au fost 
transmise electronic tuturor consilierilor judeţeni. Anunţul cu privire la 
desfășurarea acestei ședinței publice a fost afişat la sediu, postat pe site-ul 
propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe ordinare a Consiliului Judeţean Cluj se vor 
desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, începând 
cu ora 1300.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 36. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat că din totalul celor 
36 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 35 
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de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a 
lucrărilor şedinţei.  

În acest moment absentează dl. Alin Tișe. 
* 

Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 
Au fost invitate şi se află prezente persoane cu funcţii de conducere din aparatul de 

specialitate al Consiliului Judeţean Cluj, precum și din entitățile aflate în 
subordinea/coordonarea/autoritatea Consiliului Judeţean Cluj care au tangenţă cu materialele 
supuse dezbaterii.   

* 
D-na Laura Chiorean: 

Domnule vicepreședinte, vă propun, din respect și recunoștință față de 
eroii căzuți la revoluție în anul 1989, să păstrăm un moment de reculegere în 
memoria lor. La ora 12 a avut loc comemorarea la Cimitirul Eroilor, din păcate 
am fost foarte puțini consilieri județeni prezenți acolo, propun să ținem acest 
moment de reculegere și pe viitor, propunerea către colegii care se ocupă de 
partea de organizare, să nu se stabilească ședințele de consiliu județean în 
același timp sau imediat după astfel de evenimente. Vă propun să ținem cu 
toții un moment de reculegere. Vă mulțumesc! 
Dl. Marius Mînzat: 
 Sunt de acord cu dumneavoastră, urma să fac și eu acest anunț, dar 
dacă totuși ați deschis acest subiect, vă rog domnilor consilieri să ținem un 
moment de reculegere în memoria eroilor căzuți la revoluția din anul 1989. 

* 
Se păstrează un moment de reculegere în memoria eroilor căzuți la revoluția din anul 1989. 

* 
În continuare vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

ordinare din data de 28 noiembrie 2022, care se găseşte în dosarul special al 
acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor judeţeni și 
afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 28 noiembrie 2022.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 31 de voturi „pentru” și 4 
membri nu au votat, situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 28 noiembrie 2022 a fost aprobat, fără 
modificări. 

* 
Totodată, vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

extraordinare din data de 09 decembrie 2022, care se găseşte în dosarul 
special al acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor 
judeţeni și afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei extraordinare 
a Consiliului Judeţean Cluj din data de 09 decembrie 2022.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
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 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 31 de voturi „pentru” și 4 
membri nu au votat, situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 09 decembrie 2022 a fost aprobat, fără 
modificări. 

* 
În ceea ce privește proiectul ordinii de zi, propun suplimentarea acestuia 

cu 7 proiecte de hotărâri, de la 10A la 10G, care v-au fost transmise tuturor pe e-
mail.  

 

10A Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean 
Cluj nr. 136/2022 privind darea în administrare a unor active achiziționate în 
cadrul proiectului  Dotarea Unității de Primire Urgențe din cadrul Spitalului 
Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, SMIS 121035 

10B Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean 
Cluj nr. 103/2022 privind aprobarea Organigramei, a Statului de funcţii şi a 
Regulamentului de organizare şi funcţionare pentru Spitalul Clinic de 
Recuperare Cluj-Napoca 

10C Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Clujana  
S.A, în vederea exercitării drepturilor de acţionar 

10D Proiect de hotărâre privind aprobarea cofinanțării proiectului 
”Digitalizarea infrastructurii de apa si apă uzata a operatorului regional - 
contorizare inteligentă” 

10E Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetului general 
propriu al Județului Cluj preliminată la 31 decembrie 2022 

10F Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Județului Cluj pe anul 2022 

10G Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări 
rambursabile interne prin emisiune de obligațiuni ale județului Cluj 

 
Astfel, supun la vot suplimentarea proiectului ordinii de zi cu aceste 

puncte, vă rog să pregătiţi votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 32 de voturi „pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel că suplimentarea Proiectului Ordinii de zi a fost 
aprobată. 

* 
Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 

de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi, împreună cu 

suplimentarea aprobată anterior.  Vă rog să pregătiţi votul electronic.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
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În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 32 de voturi „pentru” și 3 
membri nu au votat,  astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat și cuprinde, 
după renumerotare, un număr de 18 puncte, după cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea preţurilor medii la 
principalele produse agricole pe baza cărora vor fi stabilite 
veniturile din arendă în anul 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

2. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 78/2017 privind aprobarea Structurii 
organizatorice, a Organigramei, a Statului de funcţii şi a 
Regulamentului de organizare şi funcţionare pentru Spitalul Clinic 
de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

3. Proiect de hotărâre privind  numirea unui auditor financiar la 
societățile Univers T S.A. și Pază și Protecție Cluj SRL 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

4. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a 
Acţionarilor la Centrul Agro Transilvania Cluj S.A. și TETAROM S.A., 
în vederea exercitării drepturilor de acţionar 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

5. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Județului Cluj în Adunarea Generală a 
Acționarilor la Compania de Apă Someș S.A., în vederea exercitării 
drepturilor de acționar 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

6. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului 
Ministerului Finanțelor în cadrul Consiliului de administrație  al 
Aeroportului Internațional Avram Iancu Cluj R.A. 

Inițiator – Marius Mînzat – vicepreședinte 

7. Proiect de hotărâre privind acordarea, în anul 2023, de stimulente 
financiare lunare personalului medical și de specialitate din cadrul 
spitalelor al căror management a fost transferat la Consiliul 
Județean Cluj  

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

8. Proiect de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu privire la 
salariile de bază ale funcţionarilor publici şi personalului 
contractual din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului 
Județean Cluj și din serviciile publice de interes judeţean din 
subordinea acestuia pentru anul 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

9. Proiect de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu privire la 
salariile de bază ale unor angajați ai Teatrului de Păpuși  ”Puck” 
Cluj-Napoca pentru anul 2023 
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Inițiator – Alin Tișe – președinte 

10. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 143/2008 privind însuşirea 
Inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Judeţului 
Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

11. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 136/2022 privind darea în administrare a unor 
active achiziționate în cadrul proiectului  Dotarea Unității de 
Primire Urgențe din cadrul Spitalului Clinic de Urgență pentru 
Copii Cluj-Napoca, SMIS 121035 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

12. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 103/2022 privind aprobarea Organigramei, a 
Statului de funcţii şi a Regulamentului de organizare şi 
funcţionare pentru Spitalul Clinic de Recuperare Cluj-Napoca 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

13. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a 
Acţionarilor la Clujana  S.A, în vederea exercitării drepturilor de 
acţionar 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea cofinanțării proiectului 
”Digitalizarea infrastructurii de apa si apă uzata a operatorului 
regional - contorizare inteligentă” 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetului general 
propriu al Județului Cluj preliminată la 31 decembrie 2022 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

16. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu 
al Județului Cluj pe anul 2022 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări 
rambursabile interne prin emisiune de obligațiuni ale județului 
Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

18. Diverse 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză, respectiv aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
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D-na Violeta Mureșan: 
Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 

Ordinea de zi la pct. crt. nr. 3. 
D-na Laura Chiorean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectelor de hotărâri înscrise în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 16 (fost pct. crt. 10F). 
Dl. Lucian Cordiș: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 6. 
Dl. Marius Mînzat: 

Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 

ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 
* 

 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 3 avem 1 abținere, a doamnei Violeta Mureșan; 
2. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 6 avem 1 abținere, a domnului Lucian Cordiș; 
3. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 16 avem 1 abținere, a doamnei Laura Chiorean; 

* 
 
 Dacă legat de ordinea de zi mai sunt intervenții? 

Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem punctele de pe 
ordinea de zi, astfel: 

 
1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind stabilirea preţurilor 

medii la principalele produse agricole pe baza cărora vor fi stabilite 
veniturile din arendă în anul 2023, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisiile noastre de specialitate. 
 

  Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 2 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind stabilirea preţurilor medii la principalele produse agricole pe baza 
cărora vor fi stabilite veniturile din arendă în anul 2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 233 
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* 
*         * 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 78/2017 privind aprobarea Structurii 
organizatorice, a Organigramei, a Statului de funcţii şi a Regulamentului 
de organizare şi funcţionare pentru Spitalul Clinic de Urgență pentru 
Copii Cluj-Napoca, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre 
de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 5 să prezinte avizul. 
 

D-na Violeta Mureșan: 
 Comisia nr.  5 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 1 membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 
78/2017 privind aprobarea Structurii organizatorice, a Organigramei, a Statului 
de funcţii şi a Regulamentului de organizare şi funcţionare pentru Spitalul 
Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, acesta devenind   
 

           HOTĂRÂREA NR. 234 
 
* 

*         * 
 

3. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind  numirea unui auditor 
financiar la societățile Univers T S.A. și Pază și Protecție Cluj S.R.L., cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 1 membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind  numirea unui auditor financiar la societățile 
Univers T S.A. și Pază și Protecție Cluj S.R.L., acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 235 

* 
*         * 
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4. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat 
special reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor 
la Centrul Agro Transilvania Cluj S.A. și TETAROM S.A., în vederea exercitării 
drepturilor de acţionar, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre 
de specialitate. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi. 
Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Atunci aș dori să propun un amendament care e valabil pentru toate 
consiliile de administrație și anume ca reprezentantul Consiliului Județean în 
AGA ale societăților administrate de Consiliul Județean să aibă obligația să 
verifice și să controleze regulamentele de funcționare. Mă rog, am un caz 
concret, aici, la Centrul Agro Transilvania în care nu se respectă prevederile 
acestui regulament de funcționare și în acest sens vă dau un exemplu: în 
statut și în regulament sunt prevăzute anumite obligații ale administratorului, 
printre care și scutirea de la plata chiriei pe termen de 15 zile a celor care, să 
zicem, efectuează acele așa zis concediu, lucru care nu se aplică în cadrul 
Centrului Agro Transilvania, motiv pentru care propun ca obligațiile, pentru 
căși așa sunt renumerați acești colegi să aibă obligația să verifice în consilii de 
a în societățile comerciale pe care le noi le coordonăm, respectarea acestor 
regulamente de funcționare. Mulțumesc. 
Dl. Marius Mînzat: 

Am înțeles, domnule Pintea, mă scuzați, reprezentantul Consiliului 
Județean în AGA la societățile subordonate Consiliului Județean, merg la 
aceste întâlniri cu mandat din partea dumneavoastră și din partea Consiliului 
Județean.  
 Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Și am avut un amendament prin care solicit obligativitatea verificării 
acestor regulamente periodic pentru a vedea dacă se respectă, pentru că, v-
am dat un exemplu adineauri, în care la Centrul Agro Transilvania nu se 
respectă aceste reguli. 
Dl. Marius Mînzat: 

 Ok, domnul Pintea am înțeles, dar vreau să precizez următorul lucru: 
această sarcină este în atribuția consiliului de administrație al societății, nu a 
reprezentantului AGA. Consiliul de Administrație se întâlnește în fiecare lună în 
ședințe ordinare sau, după caz, în ședințe extraordinare. Cei care conduc 
efectiv aceste ședințe, dacă îmi permiteți, domnule Pintea, v-am ascultat, vă 
rog să mă ascultați și dumneavoastră, cei care conduc din punct de vedere 
executiv aceste societăți au aceste sarcini, iar consiliul de administrație, inclusiv  
președintele, trebuie să vegheze, să urmărească acest lucru, nu reprezentantul 
AGA al Consiliului Județean Cluj. Dar asta nu înseamnă că noi, ca și Consiliul 
Județean, nu putem să facem o solicitare consiliilor de administrație să 
urmărească inclusiv lucrurile care dumneavoastră le-ați sesizat acum, dar nu 
printr-un amendament la mandatul care îl primește punctual, reprezentantul 
CJ în AGA. Este OK, domnule Pintea?  
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Dl. Sorin Vasile Pintea:  
Din ceea ce ați explicat dumneavoastră este OK, doar că se poate, 

este ok.  
Dl. Marius Mînzat: 

Așa vom face în cadrul societăților, o să avem grijă să rămână așa.  
Dna. Angela Felicia Marchiș:  

Bună ziua, aș vrea să știe colegul nostru că reprezentanții AGA nu sunt 
renumerați. A spus că suntem renumerați. Nu sunt.  
Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Nu sunt, mai ales cei de ATOP, mă scuzați.  
Dna. Angela Felicia Marchiș:  

Deci haideți să nu încurcăm una cu alta. Deci vorbim de reprezentanții AGA. 
Deci să știți și dumneavoastră, informați-vă că nu sunt renumerați. Mulțumesc. 
 Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Bine. 
Dl. Marius Mînzat: 

Domnule Pintea mai doriți să supunem la vot amendamentul sau îl retrageți?  

Dna. Laura Elena Chiorean: 
Aș vrea să aduc o lămurire. Poate că îl va ajuta pe colegul nostru un punct de 

vedere juridic. Deci, reprezentantul Consiliului Județean semnează documentele în 
locul președintelui Consiliul Județean, pentru ca acesta să nu se deplaseze la aceste 
societăți și personal să semneze aceste documente, iar atribuțiile la care 
dumneavoastră faceți referire, exact așa cum a spus și domnul vicepreședinte, revin în 
principal membrilor consiliului de administrație. Sigur, noi putem solicita ca în 
raportul final pe care acesta îl fac, printr-o adresă înaintată de noi, consilierii județeni 
sau de către colegu care a adus în discuție acest subiect, să ni se dea lămuriri și să 
urmărim într-un mod detaliat cum explică inclusiv aceste puncte privind îndeplinire a 
obligațiilor pe care le au. Mulțumesc. 
 Dl. Marius Mînzat: 

Mulțumesc, domnul Pintea doriți să supunem la vot amendamentul sau îl 
retrageți?  
Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Da,da. Bineînțeles. 
Dl. Marius Mînzat: 

Doriți să supuneți la vot? Chiar dacă nu face obiectul discuției noastre? Pur și 
simplu așa doriți dumneavoastră să supun? Așa puteți să propuneți orice. 
Dl. Sorin Vasile Pintea:  

V-am spus  ....  
Dl. Marius Mînzat: 

N-are legătură cu ceea ce face un consiliu de administrație în Consiliul 
Județean sau Adunare Generală a Acționarilor.  
Dl. Sorin Vasile Pintea:  

Da, vă rog, atunci vă pot întreba care este rolul reprezentantului Consiliului 
Județean?  
Dl. Marius Mînzat: 

Supun la vot amendamentul propus de domnul consilier județean 
Pintea. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 3 voturi “pentru”, 17 voturi 
”împotrivă”, 7 ”abțineri” și 8 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost 
respins. 

* 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
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Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 25 voturi “pentru”, 1 vot 
”împotrivă”, 2 ”abțineri” și 7 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj 
adoptă Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Centrul 
Agro Transilvania Cluj S.A. și TETAROM S.A., în vederea exercitării drepturilor de 
acţionar, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 236 

* 
*         * 

 
5. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat 

special reprezentantului Județului Cluj în Adunarea Generală a Acționarilor 
la Compania de Apă Someș S.A., în vederea exercitării drepturilor de 
acționar, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 1 ”abținere” și 7 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind acordarea unui mandat special reprezentantului Județului Cluj în 
Adunarea Generală a Acționarilor la Compania de Apă Someș S.A., în vederea 
exercitării drepturilor de acționar, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 237 

* 
*         * 

 
6. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului Ministerului Finanțelor în cadrul Consiliului de 
administrație  al Aeroportului Internațional Avram Iancu Cluj R.A., cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
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În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 7 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Ministerului 
Finanțelor în cadrul Consiliului de administrație  al Aeroportului Internațional 
Avram Iancu Cluj R.A., acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 238 

* 
*         * 

 
7. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea, în anul 2023, de 

stimulente financiare lunare personalului medical și de specialitate din 
cadrul spitalelor al căror management a fost transferat la Consiliul 
Județean Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de 
specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Domnule președinte, dacă-mi permiteți? 
Dl. Marius Mînzat: 

 Poftiți, domnule consilier.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Domnule vicepreședinte, aș avea 3 întrebări legate de acest proiect, dacă îmi 
permiteți. Prima vizează Hotărârea nr. 15 din 2022 a Consiliului de Administrație al 
Spitalului de Boli Infecțioase, unde am observat că aceasta a fost adoptată doar cu 3 
voturi din 5, ne puteți spune care au fost persoanele care au votat împotrivă?  
Dl. Marius Mînzat: 

În acest moment nu am desfășurătorul votului de la acesta, nu, nu am științe 
despre așa ceva, dacă s-a votat cu 3 voturi acest proiect este perfect legal. 
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

De acord cu dumneavoastră, eram curios reprezentanții căror instituții au fost.  
Dl. Marius Mînzat: 

Nu  cunosc.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

A doua întrebare vizează Hotărârea numărul 7 din 2022 a Consiliului de 
Administrație a Spitalului de Boli Psihice Cronice Borșa. Un membru, respectiv 
doamna avocat Belcea Ramona, este trecută ca absent, dar totuși hotărârea a fost 
adoptată cu 5 voturi din 5. 
Dl. Marius Mînzat: 

Nu am știință despre acest lucru. Vom verifica. Vom întreba la Spitalul Borșa ce 
s-a întâmplat. Să ne trimită și nouă procesul verbal.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Vă rog să-mi comunicați și mie răspunsul.  
Dl. Marius Mînzat: 

Vom pune această întrebare.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Mulțumesc frumos și a treia chestiune am observat în Hotărârea numărul 1 din 
28.11 a Consiliului de Administrație a Spitalului de Copii, cât și în expunerea de motive 
și în adresa de înaintare de la acest spital, precum și în adresa de înaintare de la 
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Spitalul de Boli Psihice Cronice Borșa se face mențiunea expresă că aceste stimulente 
vor fi acordate și personalului TESA. Cunosc că a existat o dezbatere amplă în mediu 
medical dacă aceste de stimulente pot fi acordate sau nu și personalului TESA. 
Propunerea mea ar fi dacă s-a identificat modalitatea legală astfel încât să poată fi 
acordate aceste stimulente și personalului TESA, să fie acordată similar la toate 
spitalele al căror management a fost transferat în subordinea Consiliului Județean 
Cluj.  
Dl. Marius Mînzat: 

O să vă răspundă doamna secretar general al Consiliului Județean, doamna 
Simona Gaci. 
D-na Simona Gaci: 

Este vorba de prevederile din Legea nr. 95/2006, articolul 199 din Legea 
sănătății, personalul medical și de specialitate din spitalele publice. Deci, în baza 
prevederilor din legea sănătății se poate acorda atât personalui medical, cât și 
personalului de specialitate.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Da, dar exista o dezbatere, ce se înțelege prin personal medical sau personal de 
specialitate, mai mult că medical este clar definiția, din ce știu eu conform legii, 
conform ......... Ministerului Sănătății, sunt încadrați cei din anexa 8 capitolul 2 litera b 
din Legea nr. 153/2017 și unele spitale au specificat că intră și personalul TESA, unele 
nu. Acesta era propunerea mea, dacă identificăm prevederea legală astfel, din 
moment ce colegii de la unele spitale au specificat, clar că au identificat-o, să avem o 
practică unitară și să acordăm pentru tot personalul TESA  de la spitalele în subordine 
Consiliului Județean.  
D-na Simona Gaci: 

Da, noi avem și este invocat și în referatul de aprobare, un punct de vedere în 
același sens, emis de către Direcția de Management și Structuri Sanitare din cadrul 
Ministerului Sănătății, care include personalul care se regăsește în anexa 2 capitolul 1 
punctele 1, 2, respectiv anexa 8 capitolul 2 litera b din Legea nr. 153/2017, deci, eu, din 
ce știu, spitalele noastre aplică unitar și pentru personalul de specialitate din tot ce 
intră pe anexa 8 nu numai pentru personalul medical.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Asta e rugămintea să avem o aplicare unitară.  
Dl. Marius Mînzat: 

Am înțeles, am înțeles. 
D-na Laura Elena Chiorean: 

Dacă îmi permiteți, sigur aș vrea să vă aduc la cunoștință și dumneavoastră și 
colegilor că există o decizie a Înaltei Curți de Casație și Justiție în ceea ce privește 
personalul TESA. Deci este o hotărâre relativ nouă, care lămurește cine include, e 
numărul 61 din 2000, scuzați, numărul 61 din 2022 care lămurește aceste aspecte.  
Dl. Marius Mînzat: 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 3 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind acordarea, în anul 2023, de stimulente financiare 
lunare personalului medical și de specialitate din cadrul spitalelor al căror 
management a fost transferat la Consiliul Județean Cluj, acesta devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 239 
* 

*         * 
 
D-na Laura Elena Chiorean: 
 Dacă îmi permiteți, aș vrea  să dau textul complet. 
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Dl. Marius Mînzat: 
Poftiți doamna consilier. 

D-na Laura Elena Chiorean: 
Este vorba de Decizia numărul 61 din 17 octombrie 2022 cu privire la 

interpretarea și aplicarea prevederilor articolului 2, aliniatul 1, litera c și articolul 36, 
aliniatul 3 din Legea-cadru numărul 153/2017 referitor la modul de salarizare a 
personalului tehnic, economic și socio-administrativ din cadrul spitalelor publice 
finanțate integral din venituri proprii, aflate în subordinea, sub autoritatea sau în 
coordonarea Ministerului Sănătății. În această decizie se aduc lămuririle necesare cu 
privire la aspectele consemnate de antevorbitorul meu. Mulțumesc. 
Dl. Marius Mînzat: 

Mulțumesc! 
 

* 
*         * 

 
8. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu 

privire la salariile de bază ale funcţionarilor publici şi personalului 
contractual din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului Județean Cluj 
și din serviciile publice de interes judeţean din subordinea acestuia pentru 
anul 2023, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de 
specialitate. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 3 
”abțineri” și 5 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu privire la salariile de 
bază ale funcţionarilor publici şi personalului contractual din cadrul aparatului 
de specialitate al Consiliului Județean Cluj și din serviciile publice de interes 
judeţean din subordinea acestuia pentru anul 2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 240 

* 
*         * 

9. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu 
privire la salariile de bază ale unor angajați ai Teatrului de Păpuși  ”Puck” 
Cluj-Napoca pentru anul 2023, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile 
noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
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Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 28 voturi “pentru”, 4 
“abțineri” și 3 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri cu privire la salariile de 
bază ale unor angajați ai Teatrului de Păpuși  ”Puck” Cluj-Napoca pentru anul 
2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 241 

 
* 

*         * 
 
10. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind modificarea și completarea 

Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 143/2008 privind însuşirea 
Inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul public al Judeţului Cluj, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Cristian Ciuta: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj 
nr. 143/2008 privind însuşirea Inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul 
public al Judeţului Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 242 

 
* 

*         * 
 

11. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 136/2022 privind darea în administrare a unor 
active achiziționate în cadrul proiectului  Dotarea Unității de Primire 
Urgențe din cadrul Spitalului Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, 
SMIS 121035, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de 
specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 5 să prezinte avizul. 
 

D-na Violeta Mureșan: 
 Comisia nr. 5 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
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Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 4 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 136/2022 
privind darea în administrare a unor active achiziționate în cadrul proiectului  
Dotarea Unității de Primire Urgențe din cadrul Spitalului Clinic de Urgență 
pentru Copii Cluj-Napoca, SMIS 121035, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 243 

* 
*         * 

 
12. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 103/2022 privind aprobarea Organigramei, a 
Statului de funcţii şi a Regulamentului de organizare şi funcţionare pentru 
Spitalul Clinic de Recuperare Cluj-Napoca, cu mențiunea că a fost analizat 
în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 5 să prezinte avizul. 
 

D-na Violeta Mureșan: 
 Comisia nr. 5 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru”, 1 
abținere și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj 
nr. 103/2022 privind aprobarea Organigramei, a Statului de funcţii şi a 
Regulamentului de organizare şi funcţionare pentru Spitalul Clinic de 
Recuperare Cluj-Napoca, acesta devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 244 
* 

*         * 
13. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat 

special reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor 
la Clujana  S.A, în vederea exercitării drepturilor de acţionar, cu mențiunea 
că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Cristian Ciuta: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
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În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru”, 1 
abținere și 1 membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul 
de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Judeţului 
Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Clujana  S.A, în vederea exercitării 
drepturilor de acţionar, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 245 

* 
*         * 

14. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea cofinanțării 
proiectului ”Digitalizarea infrastructurii de apa si apă uzata a operatorului 
regional - contorizare inteligentă”, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru”, 2 
”abțineri” și 4 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea cofinanțării proiectului ”Digitalizarea 
infrastructurii de apa si apă uzata a operatorului regional - contorizare 
inteligentă”, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 246 

* 
*         * 

15. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea execuției 
bugetului general propriu al Județului Cluj preliminată la 31 decembrie 
2022, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 28 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 6 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea execuției bugetului general propriu al 
Județului Cluj preliminată la 31 decembrie 2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 247 

* 
*         * 
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16. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului 

general propriu al Județului Cluj pe anul 2022, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 

Dl. Marius Mînzat: 
 Aici am de făcut un amendament și anume: 
 

Titlul proiectului de 
hotărâre 

Proiect de Hotărâre privind rectificarea bugetului general 
propriu al județului Cluj pe anul 2022 

Nr. 

crt. 

Forma existentă Forma propusă Motivație 

1 Art. 1. Se 
aprobă rectificarea 
bugetului general al 
Judeţului Cluj pe 
anul 2022 în sumă 
de 1.652.520,26 mii 
lei, conform anexei 
nr. 1  care face parte 
integrantă din 
prezenta hotărâre. 

 

Art. 1. Se aprobă 
rectificarea bugetului 
general al Judeţului Cluj 
pe anul 2022 în sumă 
de 1.662.542,46 mii lei, 
conform anexei nr. 1  
care face parte 
integrantă din prezenta 
hotărâre. 

 

Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt.  privind rectificarea bugetului 
general propriu al Județului Cluj pe 
anul 2022, a fost publicată Hotărârea 
Guvernului nr. 1.508/19.12.2022 privind 
alocarea unei sume din Fondul de 
rezervă  bugetară la dispoziția 
Guvernului, prin care Județului Cluj i-a 
fost aprobată suma de 10.000 mii 
lei.Propunem aprobarea repartizării 
sumei de 613 mii lei pentru finanțarea 
proiectului „Restaurarea, conservarea 
și punerea în valoare a Ansamblului 
Monument Istoric Castel Banffy” și 
suma de 9.387 mii lei pentru 
finanțarea proiectului Modernizarea și 
reabilitarea Traseului Județean 4 
format din sectoare de drum ale DJ 
107 P și DJ 107 N, parte a Traseului 
Regional Transilvania de Nord”. 

              Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt. privind rectificarea bugetului 
general propriu al 

 Județului Cluj pe anul 2022, Școala 
Profesională Specială „SAMUS” a 
depus adresa nr. 6.223/20.12.2022 prin 
care solicită aprobarea suplimentării 
bugetului pe anul 2022 cu suma de 
22,20 mii lei (încasată în contul CJC de 
prefinanțare Fond Social European)  
pentru finanțarea proiectului 
european „Școala de afară-Pătratul 
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fără laturi”. 

 Art. 2 (1) Se 
aprobă rectificarea 
bugetului local al 
Judeţului Cluj pe 
anul 2022 pe 
capitole, 
subcapitole și titluri, 
în sumă de 
982.242,09 mii lei la 
venituri și în sumă 
de 987.831,31 mii lei 
la cheltuieli, 
conform anexei nr. 2 
care face parte 
integrantă din 
prezenta hotărâre. 

(3) Se aprobă 
rectificarea 
bugetului local al 
Judeţului Cluj pe 
anul 2022 pe 
capitole, 
subcapitole și titluri 
- Secţiunea de 
dezvoltare, în sumă 
de 539.078,86 mii lei 
la venituri și în sumă 
de 544.668,08  mii 
lei la cheltuieli, 
diferența fiind 
acoperită din 
excedentul anului 
2021 în suma de 
5.589,22 mii lei,  
conform anexei nr. 
4 care face parte 
integrantă din 
prezenta hotărâre. 

Art. 2 (1) Se 
aprobă rectificarea 
bugetului local al 
Judeţului Cluj pe anul 
2022 pe capitole, 
subcapitole și titluri, în 
sumă de 992.264,29 mii 
lei la venituri și în sumă 
de 997.853,51 mii lei la 
cheltuieli, conform 
anexei nr. 2 care face 
parte integrantă din 
prezenta hotărâre. 

(3) Se aprobă 
rectificarea bugetului 
local al Judeţului Cluj pe 
anul 2022 pe capitole, 
subcapitole și titluri - 
Secţiunea de 
dezvoltare, în sumă de 
549.101,06 mii lei la 
venituri și în sumă de 
554.690,28  mii lei la 
cheltuieli, diferența fiind 
acoperită din 
excedentul anului 2021 
în suma de 5.589,22 mii 
lei,  conform anexei nr. 4 
care face parte 
integrantă din prezenta 
hotărâre. 

 

Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt.  privind rectificarea bugetului 
general propriu al Județului Cluj pe 
anul 2022, a fost publicată Hotărârea 
Guvernului nr. 1.508/19.12.2022 privind 
alocarea unei sume din Fondul de 
rezervă  bugetară la dispoziția 
Guvernului, prin care Județului Cluj i-a 
fost aprobată suma de 10.000 mii 
lei.Propunem aprobarea repartizării 
sumei de 613 mii lei pentru finanțarea 
proiectului „Restaurarea, conservarea 
și punerea în valoare a Ansamblului 
Monument Istoric Castel Banffy” și 
suma de 9.387 mii lei pentru 
finanțarea proiectului Modernizarea și 
reabilitarea Traseului Județean 4 
format din sectoare de drum ale DJ 
107 P și DJ 107 N, parte a Traseului 
Regional Transilvania de Nord”. 

              Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt. privind rectificarea bugetului 
general propriu al 

 Județului Cluj pe anul 2022, Școala 
Profesională Specială „SAMUS” a 
depus adresa nr. 6.223/20.12.2022 prin 
care solicită aprobarea suplimentării 
bugetului pe anul 2022 cu suma de 
22,20 mii lei (încasată în contul CJC de 
prefinanțare Fond Social European) 
pentru finanțarea proiectului 
european „Școala de afară-Pătratul 
fără laturi”. 

 

 Art. 3. Se 
aprobă rectificarea 
bugetului local al 
Județului Cluj pe 
anul 2022 defalcat 
pe capitole de 
cheltuieli, titluri, 
articole și aliniate, 
astfel:  

a) la Capitolul 67.02“ 
Cultură, recreere, 

Art. 3. Se aprobă 
rectificarea bugetului 
local al Județului Cluj pe 
anul 2022 defalcat pe 
capitole de cheltuieli, 
titluri, articole și aliniate, 
astfel:  

a) la Capitolul 65.02“ 
Învățământ”- suma de 
80.424,22 mii lei  
conform anexei nr. 6 
care face parte 

Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt.  privind rectificarea bugetului 
general propriu al Județului Cluj pe 
anul 2022, a fost publicată Hotărârea 
Guvernului nr. 1.508/19.12.2022 privind 
alocarea unei sume din Fondul de 
rezervă  bugetară la dispoziția 
Guvernului, prin care Județului Cluj i-a 
fost aprobată suma de 10.000 mii 
lei.Propunem aprobarea repartizării 
sumei de 613 mii lei pentru finanțarea 
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religie”- suma de 
124.625,28 mii lei  
conform anexei nr. 6 
care face parte 
integrantă din 
prezenta hotărâre; 

b) la Capitolul 70.02 
“Servicii șI 
dezvoltare publică”-
suma de 82.592,66 
mii lei conform 
anexei nr. 7 care 
face parte 
integrantă din 
prezenta hotărâre; 

 

 

integrantă din prezenta 
hotărâre; 

b) la Capitolul 67.02“ 
Cultură, recreere, 
religie”- suma de 
125.238,28 mii lei  
conform anexei nr. 7 
care face parte 
integrantă din prezenta 
hotărâre; 

c) la Capitolul 70.02 
“Servicii și dezvoltare 
publică” -suma de 
82.592,66 mii lei 
conform anexei nr. 8 
care face parte 
integrantă din prezenta 
hotărâre; 

d) la Capitolul 84.02 
“Transporturi”-suma de 
363.437,26 mii lei 
conform anexei nr. 9 
care face parte 
integrantă din prezenta 
hotărâre; 

proiectului „Restaurarea, conservarea 
și punerea în valoare a Ansamblului 
Monument Istoric Castel Banffy” și 
suma de 9.387 mii lei pentru 
finanțarea proiectului Modernizarea și 
reabilitarea Traseului Județean 4 
format din sectoare de drum ale DJ 
107 P și DJ 107 N, parte a Traseului 
Regional Transilvania de Nord”. 

              Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a Proiectului de hotărâre nr. 
crt. privind rectificarea bugetului 
general propriu al 

 Județului Cluj pe anul 2022, Școala 
Profesională Specială „SAMUS” a 
depus adresa nr. 6.223/20.12.2022 prin 
care solicită aprobarea suplimentării 
bugetului pe anul 2022 cu suma de 
22,20 mii lei  (încasată în contul CJC de 
prefinanțare Fond Social European) 
pentru finanțarea proiectului 
european „Școala de afară-Pătratul 
fără laturi”. 

Anexe amendament:  
Anexele 1,2, 3, 4, 5, 6, 13 și 14 se vor modifica corespunzător; 
Anexele 5’ și 8’ sunt anexe noi, sens în care anexele la proiect se vor renumerota 
corespunzător. 
 

Supun la vot amendamentul prezentat de mine anterior. Vă rog să 
pregătiți votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 26 voturi “pentru”, 2 ”abțineri” și 7 
membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost aprobat, fapt ce presupune 
modificarea corespunzătoare a proiectului de hotărâre și a anexelor aferente. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, 

împreună cu amendamentul aprobat.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Județului Cluj pe anul 2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 248 

 
* 

*         * 
 



 

20 

 

17. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unei 
finanțări rambursabile interne prin emisiune de obligațiuni ale județului 
Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Marius Mînzat:  

Vă mulțumesc! 
Înainte de a trece la discuții, am s-o rog pe doamna Director General, 

Cristina Șchiop, să prezinte motivul pentru care, Consiliul Județean a inițiat 
acest proiect de hotărâre, după care, o să dăm cuvântul consultantului firmei 
de consultanță, care a studiat, analizat, acest aspect al problemei, și soluția 
care a fost propusă.  

O rog pe doamna Director General, Cristina Șchiop, să ia cuvântul! 
D-na Cristina Șchiop: 

Bună ziua! 
Necesitatea întocmirii acestui proiect de hotărâre, rezultă din nevoia 

identificării unei surse de finanțare pentru cofinanțarea proiectelor finanțate 
din fonduri externe nerambursabile, derulate în prezent de către Consiliul 
Județean.  

Așa cum bine știți, noi acolo trebuie să suportăm din surse proprii, 
practic, acea cofinanțare de 2% aferentă cheltuielilor eligibile și cheltuielile 
neeligibile. Aveți situația la zi a acestor proiecte, practic, estimatul pe 2023 a 
bugetelor totale, precum și a cofinanțărilor, astfel, am analizat proiectul de 
buget al județului pentru anul 2023, și bineînțeles, nu am identificat această 
sursă de finanțare, pentru a acoperi întreaga nevoie. Astfel, am derulat o 
procedură de achiziție publică, în urma căreia am încheiat un contract cu 
firma VMB Partners, care este consultantul în identificarea acestei soluții de 
finanțare.  

Ați avut anexat la proiectul de hotărâre raportul acestui consultant, din 
care reiese următoarea soluție de finanțare, care v-a fost prezentată în 
proiectul de hotărâre. Practic, soluția de finanțare este emisiunea de 
obligațiuni, din care din cei 379 de milioane, 229 de milioane vor fi utilizați 
pentru refinanțarea datoriei publice locale, contractate în prezent de către 
județul Cluj, adică a celor două credite, la CEC Bank și la BCR, iar diferența de 
150 de milioane, va fi utilizată pentru cofinanțarea proiectelor europene. Deci, 
de aici rezultă nevoia întocmirii acestui proiect de hotărâre, urmează domnul 
consultant să vă prezinte raportul întocmit.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc, doamna Director General.  
Dacă este online, domnul Valentin Miron, îl rog să ia cuvântul și să 

explice din punct de vedere tehnic, ceea ce s-a întâmplat, și am ajuns în 
situația în care dorim să contractăm acest produs bancar.  
Dl. Valentin Miron:  

Bună ziua! 
Numele meu este Valentin Miron, sunt Directorul General al Societății 

VMB Partners S.A., din București.  
Într-adevăr, soluția cea mai firească, la prima vedere, ar fi fost obținerea 

unui credit bancar. Din nefericire, creditele, cele două credite existente la 
momentul de față, contractate de Consiliul Județean Cluj, păcătuiesc să-i 
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spunem așa, prin creșterea dobânzii, datorită ROBORULUI. Dobânzile la 
ambele credite, sunt legate de ROBOR. În momentul contractării, ROBORUL 
era undeva, în jur de 2-3%, astăzi după cum știm cu toții, ROBORUL este 8%, 
7,86%, deci dobânzile au crescut foarte mult, și din acest motiv, o serie de 
indicatori economico-financiari ai Consiliului Județean, să spunem așa, s-au 
deteriorat oarecum. Concret, vorbim despre raportul dintre excedentul 
operațional pe care îl înregistrează Consiliul Județean anual, și valoarea 
sumelor pe care le plătește în contul datoriei publice locale, adică excedent, 
supra-suma dintre dobândă și comisioane, și tot ce se mai plătește, rambursări 
de capital, către bancă. Analizând acest indicator, se observă că el este aproape 
de 1, foarte puțin mai mare decât 1, asta ce înseamnă? Înseamnă că dacă dăm 
la o parte cheltuielile operaționale, din veniturile Consiliului Județean, abia 
vom putea acoperi ce trebuie să rambursăm la aceste două credite.  

Dat fiind acest lucru, acest indicator îl calculează toate băncile. Nu mai 
putem lua alt credit, în momentul de față. Nu va veni nicio bancă la licitație, 
pentru că, evident, nimeni nu vine să-ți dea bani, dacă din excedentul pe care 
îl înregistrezi nu poți să-ți acoperi nici ce ai de plătit în mod curent. Și atunci, 
soluția care se practică în multe locuri, și cel mai elocvent exemplu este 
Bucureștiul, este emiterea de obligațiuni. Aceste obligațiuni au avantajul că, pe 
o perioadă relativ îndelungată, șapte, opt, nouă, zece ani, nu se plătește decât 
dobânda, nu se rambursează din capitalul împrumutat. Și atunci, în mod 
evident, dacă anual nu plătim altceva decât dobândă, atunci scade valoarea 
sumelor plătite anual și crește acel indicator de bonitate financiară. Acesta este 
motivul pentru care am identificat această soluție, care permite degrevarea 
bugetului Consiliului Județean de sume importante, pe această perioadă, 
sume care pot fi folosite suplimentar, pentru cofinanțarea proiectelor 
europene, și evident că nu ajung nici acelea, și atunci mai putem lua încă, 
aproximativ 150 de milioane de lei, tot la fel, prin aceeași emisiune de 
obligațiuni. Deci 229 de milioane,  de fapt, da, 229 de milioane de lei, vor fi 
utilizați pentru refinanțarea și închiderea complet a creditelor bancare 
existente, și încă 150 de milioane,  vor fi folosite pentru . . .  
Dl. Lucian Cordiș:  

Cofinanțări! 
Dl. Valentin Miron:  

. . . cofinanțările europene. Exact!  
Soluția propusă de noi, prevede ca emiterea acestor obligațiuni să se 

realizeze în monedă euro, pentru că aici mai obținem un avantaj, dobânzile în 
mod real, acum, la euro, sunt mult mai mici decât la lei. Vă spuneam mai 
devreme că ROBOR este aproape 8, EURIBOR e 2 și ceva. Chiar dacă se mai 
adaugă o marjă, ajungem la 5, 5 și, 6, oricum e mai mică decât 8. Din punct de 
vedere al riscului valutar, nu estimăm că acest risc valutar se va manifesta în 
următoarea perioadă, pe o perioadă chiar de 4-5 ani, pentru că, începând de 
anul acesta, și la anul, intră sume, și au intrat deja sume foarte mari în 
Ministerul de Finanțe, prin PNRR, aceste sume intră în euro. Vorbim de multe 
miliarde, multe miliarde de euro, care vor trebui consumați în PNRR, dar 
lucrările pe PNRR se vor executa în lei, și asta înseamnă că, pe piața schimbului 
valutar, va exista o presiune extraordinară pe moneda națională, determinând 
chiar creșterea acesteia în raport cu euro.  

Deci, nu ne așteptăm la o devalorizare a leului, ci dimpotrivă, chiar la o 
apreciere. Această apreciere poate fi văzută, în ultimele luni, că se manifestă. 
Totuși, Banca Națională nu-i va da drumul leului să crească, așa cum ar trebui, 
așa cum ar cere piața, aruncând rezerve de lei, pe piață, pentru că ar omorî 
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exportatorii. Și atunci, soluția în euro, este cea mai bună, pentru că avem 
dobânzi mai mici și un risc valutar spre zero, sau deloc. Cam asta e soluția, în 
linii mari. 

Dacă sunt întrebări, vă ascult! Vă rog, și sunt la dispoziția 
dumneavoastră! 
Dl. Marius Mînzat:  

Vă mulțumesc, domnule Miron! 
Stimați colegi, pe acest subiect, dacă există discuții, lămuriri? 

Dl. Lucian Cordiș:  
Iertați-mă!  
Această emisiune de obligațiuni, după 8-9 ani, în care nu plătim decât 

dobânzi, se poate reedita? 
Dl. Valentin Miron:  

Cu certitudine. Aceasta este procedura pe care o face actualmente 
Bucureștiul, și mai sunt primării în țară, care fac același lucru, Alba Iulia, Târgu 
Mureș. Sunt multe primării, și din străinătate, este o practică uzuală în 
străinătate, în așa fel încât cu un an înainte de a expira această emisiune de 
obligațiuni, deci de a ajunge la termenul final la care trebuie să rambursăm 
toți banii, cei 329 de milioane, facem o altă emisiune, tot de 329, prin care, 
practic, o rostogolim pe cea veche. Deci, cu banii încasați din emisiunea nouă 
de obligațiuni, se plătesc obligațiunile emise astăzi.  

Pot să vă spun, ca și exemplu, că sunt foarte multe clădiri publice, în 
Statele Unite, în Germania, în Franța, în Marea Britanie, care asigură acest roll-
over, această rostogolire a finanțării, deja, de vreo o sută și ceva de ani, 140 de 
ani, deci la 10, 20 de ani, din nou, mai scot câte o emisiune de obligațiuni, cu 
care o rambursează pe cea veche, astfel încât, de fapt, obiectivul respectiv de 
infrastructură nu este plătit din veniturile Consiliului Județean, ci este plătit tot 
din sume atrase după piața de capital. Deci, practic, este, dacă vreți să numim 
așa, un fel de parteneriat public-privat, prin care, bursa, societatea civilă, piețele 
de capital, investesc în infrastructură, fără ca asta să genereze vreo garanție, 
sau să genereze vreun drept patrimonial al deținătorilor de obligațiuni, asupra 
obiectivului de investiții.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc! Dacă altcineva dorește?  
Dl.  Ionuț Florea:  

Domnule vicepreședinte, pot să iau și eu cuvântul? 
Dl. Marius Mînzat:  

Vă rog, domnule consilier Florea! 
Dl.  Ionuț Florea:  

Domnule vicepreședinte, stimați colegi, am studiat împreună cu colegii 
mei proiectul propus și raportul firmei VMB Partners, și din punctul nostru de 
vedere vrem să atragem atenția că, prin aprobarea acestui proiect, în forma 
propusă, se angrenează cetățenii județului, într-o operațiune speculativă, ce 
poate avea rezultate dezastruoase pentru județ. Sigur, nu în mandatul actual, 
dar nu putem să mergem într-o gândire de tipul, după noi potopul.  

Sigur, ne dorim dezvoltarea județului, însă, acest lucru trebuie făcut într-
o manieră sustenabilă și cu gândul la viitor. Pentru asta trebuie să știm de la 
început, cât ne costă și ce implicații sunt. Multe elemente sunt în neregulă în 
proiectul prezentat, și în raportul întocmit de consultant, dar aș vrea să mă 
rezum numai la două: Riscul valutar este ignorat, faptul că expertul nu 
consideră relevant deprecierea leului în următorii 12 ani, ne face să considerăm 
raportul, cel puțin neserios. Prin această operațiune îi expunem pe clujeni la 
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un risc valutar uriaș. Veniturile noastre sunt în lei și noi ne obligăm la o 
rambursare în euro, deci este o expunere totală în euro, și mare, În piața 
financiar-bancară, la acordarea unui credit în euro, băncile sunt obligate prin 
decizie BNR, să arate clientului, care este impactul unei creșteri cu 35,5%, a 
cursului valutar. Acest lucru ar trebui să-l vedem și să îl înțelegem și noi, să-l fi 
văzut în raport, să ni se spună care sunt aceste implicații, nu să vedem un 
raport, care să ne spună că totul va fi bine. Plus că și această opțiune optimistă 
este valabilă până în 2026, în timp ce maturitatea obligațiunilor începe abia 
din 2031, până în 2026 se termină și PNRR-ul, și banii din PNRR, alt argument 
pe care l-am auzit, folosit în susținerea unui curs stabil, ceea ce nu-i sigur, dar 
până atunci se vor termina și banii din PNRR. Ce facem după aceea? Ce facem 
în 2030 când va trebui să rambursăm? Sunt și alte aspecte macroeconomice 
ce contrazic opinia expertului, de exemplu, că avem cel mai mare deficit 
comercial din UE, și importurile noastre au crescut enorm în perioada aceasta. 
Dar, nu aș vrea să ducem discuția în zona asta.  

Concluzia noastră este că, a contacta o finanțare așa de mare în euro, 
este foarte speculativă și expune județul unui risc foarte mare. Asta unu, apoi 
doi: Raportul ne spune practic, că acest împrumut nu trebuie rambursat, îl tot 
refinanțăm la fiecare 10-12 ani și totul va fi bine și frumos. Din păcate, nu e chiar 
așa, aceste împrumuturi vor trebui rambursate, și din raportul prezentat, este 
clar că, acest lucru este imposibil. Ar trebui timp de cinci ani, jumătate din 
bugetul județului, să meargă pentru plata acestui împrumut. Ne bazăm pe o 
eventuală refinanțare peste șapte, opt, zece ani, poate că da, poate că nu. În 
plus contrazice chiar ceea ce frumos se menționează în raportul de 
specialitate, echitatea între generații. Unde mai este echitatea, dacă, cei de 
peste 40 de ani, de acum, trebuie să plătească drumurile făcute acum?  

În acest sens, rugămintea noastră este să retrageți acest proiect de pe 
circuit, până la realizarea unui studiu, care să prezinte un calcul de impact 
serios, cu privire la varianta de finanțare propusă, și eventual să propună și alte 
variante de finanțare.  

Mulțumesc! 
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc domnule consilier județean!  
Dacă domnul Miron, dorește să dea anumite lămuriri domnului consilier 

Florea? 
 Dl. Valentin Miron:  

Cu certitudine! Nu doresc să intru într-o polemică, numai că, în 
momentul de față, nivelul importurilor și nivelul consumului, a scăzut pe 
fondul creșterii inflației, și în momentul de față, balanța comercială, se află în 
scădere, dacă consultăm site-ul BNR-ului și ultimul raport. Din aceeași 
perspectivă, aderarea iminentă, aș spune eu, atât la Schengen, cât și la Zona 
Euro, care probabil se va produce imediat după Schengen, sau, mă rog, într-un 
orizont de trei, patru, cinci ani, ne determină să credem că, în momentul de 
față, acest risc valutar nu se va manifesta.  

În orice caz, în condițiile în care vom observa că există iminența apariției 
riscului de devalorizare a leului, vom avea în prospectul de emisiune, o clauză, 
care să permită refinanțarea acestor obligațiuni, în orice altă monedă, de 
exemplu în lei, cu mult mai devreme decât perioada de șapte ani, deci, putem 
să facem această refinanțare, nu neapărat după șapte ani, ci chiar și în 
momentul în care, apar la orizont perspectivele devalorizării leului.  
Dl.  Ionuț Florea:  

Ar mai fi lucruri de zis . . .  
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Dl. Marius Mînzat:  
Dacă altcineva dorește să ia cuvântul? 

D-na Elena Muscă: 
Elena Muscă!   

Dl. Alexandru Cordoș:  
Domnule vicepreședinte, Alexandru Cordoș, și eu! 

Dl. Marius Mînzat:  
Doamna consilier Muscă, după care domnul Alexandru Cordoș. 

D-na Elena Muscă: 
Bună ziua! 
Aș dori să aduc în discuție, suma totală necesară, estimat, de îndatorare,  

așa cum reiese și din raport, și din proiect. Și în acest sens, o să aduc în atenția 
dumneavoastră, o prevedere din raport, în care, se menționează că, din motive 
care țin de succesiunea etapelor de achiziție a serviciilor de creditare, s-a 
considerat că, emisiunea de obligațiuni va avea loc în octombrie 2023, iar 
contractarea creditului va avea loc la finalul anului 2023.  

Și acum, vreau să fac referire la cei 150 de milioane, pe care noi 
prevedem,  se propune, din suma totală de 379, că sunt necesari pentru a 
cofinanța proiectele cu finanțare europeană, aflată în implementare, respectiv 
acel 2%, cu partea de cofinanțare, și cheltuielile neeligibile. În condițiile în care, 
avem această nevoie, dar contractarea creditului poate avea loc doar la finele 
anului 2023, iar aceste proiecte sunt finanțate în exercițiul actual, care se 
închide la 31/12/2023, moment la care proiectele trebuie încheiate din punct de 
vedere tehnic și financiar. Cum se mai susține oportunitatea și necesitatea să 
contractăm, datorie publică, de 150 de milioane, dacă numai la finalul anului 
viitor poate fi contractat acest credit? 
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc doamna consilier!  
Domnule Valentin Miron, am înțeles că emisiunea de obligațiuni este 

undeva între șase și opt luni de zile? 
Dl. Valentin Miron: 

Cu certitudine! 
Bună ziua! Cu certitudine, am avut emisiuni de obligațiuni pe care le-am 

scos în trei luni, în patru luni, aici depinde foarte mult de viteza cu care se vor 
îndeplini serviciile de rating, pentru că rating nu putem face decât cu una 
dintre cele trei mari: Standard and Poor’s, Moody’s sau Fitch, și de viteza cu 
care vom primi aprobare pe prospect de la Autoritatea de Supraveghere 
Financiară, dacă va fi cazul. Pentru că, Autoritatea de Supraveghere Financiară 
e un pic de stat în stat și poate să dețină și două luni, și trei luni, dar, am avut și 
prospecte care au ieșit după două săptămâni. Acela este un termen maximal, 
noi estimăm că undeva între șase și opt luni se pot obține bani. Deci acela este 
un termen acoperitor, să spunem așa, care a fost prezentat. N-aș vrea să fiu 
optimist, dar oricum, v-am spus, am avut emisiuni de obligațiuni care s-au 
încheiat foarte repede.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc!  
Altcineva, dacă domnul Alexandru Cordoș, parcă? 

Dl. Alexandru Cordoș:  
Da! Mulțumesc, domnule președinte!  
Am pus aceste întrebări și în comisie, comisia de buget. Rugămintea 

este să ni se spună etapele următoare și o estimare aproximativă, a parcursului 
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aprobării acestui credit. Și dacă mai sunt elemente suplimentare de risc, față 
de cele menționate, de până acum.  

Vă mulțumesc! 
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc! 
Dl. Valentin Miron: 

Cu permisiunea dumneavoastră, domnule președinte, am să reiterez ce 
am spus și în cadrul comisiei.  

Primul pas este acest rating, care ne poate permite să avem o prezență 
internațională cu aceste obligațiuni, pentru că, evident, masă monetară în 
exces, în euro, este pe piața europeană, nu neapărat și în România. Deci ne-am 
dori cât mai mulți investitori din Uniunea Europeană, dar ca acești investitori 
să cumpere obligațiuni emise de județul Cluj, ele trebuie să aibă un rating, așa 
cum și România are un rating, așa trebuie să aibă și Consiliul Județean, ca să 
poată vinde aceste obligațiuni. În cazul în care rating-ul nu este neapărat 
extrem de favorabil, vom decide ca acesta să nu fie publicat, și ne vom 
îndrepta, evident, către piața națională, exclusiv. 

 După care, după alegerea societății de rating, urmează alegerea, 
selecția unui broker, un broker care să introducă aceste titluri de valoare la 
Bursa de Valori București, unde să le vândă. Vânzarea nu poate fi făcută decât 
de către un intermediar calificat, așa numitul broker, după care urmează 
efectiv vânzarea titlurilor de valoare în cadrul bursei.  

După asta se înregistrează la Depozitarul Central. Există o serie de pași 
care trebuie urmați: obținerea unui cod ISIN, și sumele ajung în trei zile la 
Consiliul Județean, în trei zile după terminarea vânzării. Din punct de vedere al 
costurilor, tuturor costurilor acestei operațiuni financiare, ele pot migra undeva 
între 1,5%, 1,6%, până pe la 3%. Acum, ținând cont de dimensiunea emisiunii de 
obligațiuni, noi vom încerca și ne vom angaja prin contract, să obținem cât 
mai mici, dar e de așteptat să fie undeva în jur de 2%, 2 și ceva %, din totalul 
emisiunii.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc!  
Dacă mai dorește cineva lămuriri, referitor la acest proiect?! 

Dl. Lucian Cordiș:  
Domnule președinte, Lucian Cordiș!  
Dacă îmi permiteți un minut? 

Dl. Marius Mînzat:  
Poftiți! 

Dl. Lucian Cordiș:  
Stimați colegi, eu văd treaba în felul următor,  ca să concluzionăm puțin. 

În acest moment, cu ROBORUL acesta de 8, 8 jumătate, cât este, noi plătim 
niște dobânzi insuportabile pentru Consiliul Județean la cele două bănci, la 
cele două credite. Mai mult, nu avem bani în aceste condiții, nici ca să 
cofinanțăm proiectele anului viitor, prin urmare, și așa cum ne-a explicat 
domnul Valentin Miron, și la comisie, și astăzi aici, prin urmare, eu sunt de 
acord cu acest proiect de hotărâre, iar ca să fac o paranteză cu, peste opt, nouă 
ani, putem să refinanțăm din nou, nu este obligatoriu, depinde de potența 
Consiliului Județean la vremea respectivă, de alți factori. Deci, eu susțin acest 
proiect de hotărâre.  

Mulțumesc! 
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc! 
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Dl Ionuț Florea:  
Domnule vicepreședinte, aș avea niște amendamente dacă s-a terminat 

dezbaterea pe subiect. 
Dl. Marius Mînzat:  

Sigur că da!  
Dl Ionuț Florea:  

Deci dacă nu se retrage proiectul atunci . . . 
Dl. Marius Mînzat:  

Mă scuzați, o secundă, domnul consilier, o secundă! 
Dl Ionuț Florea:  

Da, da! 
Dl. Marius Mînzat:  

În afară de a enunța dumneavoastră, amendamentele care doriți să le 
propuneți. Fac un apel la colegii noștri, consilieri județeni, dacă mai au 
nelămuriri sau discuții pe tema asta, înainte de a formula dumneavoastră 
amendamentele. 
 Dl Ionuț Florea:  

Sigur! 
Dl. Marius Mînzat:  

Stimați colegi, dacă cineva mai dorește lămuriri, au întrebări, pe acest 
proiect de hotărâre? 
Dl. Francisc Balla: 

 Bună ziua! Francisc Balla! 
Dl. Marius Mînzat:  

Poftiți, domnul Balla! 
Dl. Francisc Balla: 

O întrebare către domnul consultant! 
Puteți să ne prezentați, sau să ne oferiți ceva garanție, referitor la costul 

care, coroborat, costul de dobândă, care l-ați afirmat, în euro, de 5-6%, plus 
probabilitatea că se depreciază leul, față de euro, nu va  trece de costurile care 
le avem astăzi, undeva la 10-11% cu ROBORUL  acesta? Pentru că, dacă luăm 
costul de depreciere, cât de cât, trebuie să luăm în calcul, plus 5-6%, plus 
comisioanele, ajungem cam tot acolo. Iar, ați afirmat că cele două credite care 
le avem acum, ne cam împiedică să luăm un alt credit, pentru că, am văzut din 
tabelul care l-ați prezentat, că nu mai putem finanța, practic, rambursarea, și 
de capital, și de dobândă.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc, domnul Balla! 
Domnule Valentin Miron?  

Dl. Valentin Miron: 
 Mulțumesc!  
 Aș disocia întrebarea dumneavoastră în două.  

În momentul de față ne aflăm în, să zicem, oarece dificultate, de fapt, nu 
e încă o dificultate, dar poate fi o dificultate. Reiterez, datorită costurilor, nu 
doar cu dobânda, ci și datorită faptului că de la anul începem să rambursăm 
din credit. Nu excludem varianta, să zicem, a unei dobânzi de 5%, de 6%, da? 
Poate prin reducere la absurd, în contradicție cu ceea ce am afirmat anterior, 
să avem și creștere de curs valutar, dar pe această perioadă de opt ani, 
creșterea de curs valutar, se aplică doar la ce plătești, adică la dobândă. Deci de 
la 5%, o creștere, prin reducere la absurd, repet, ipotetică, de 20%, înseamnă că 
dobânda ar ajunge la 6, deci, dacă euro crește de la 5 lei la 6 lei, asta înseamnă 
o creștere de 20%, și această creștere se aplică sumelor de dobândă. Dar eu nu 



 

27 

 

mai plătesc rambursări de principal, nu mai plătesc capitalul împrumutat timp 
de opt ani, și de aici nu vom ajunge niciodată la plafonul la care ajungem, dacă 
nu facem nimic, în 2023, 2024, 2025, pentru că, nu mai plătim capital, pe 
această perioadă. Acesta este motivul pentru care, chiar și o creștere a euro, 
chiar și o dobândă, să zicem, de 6, nu de 5, nu ne duce la același nivel al 
serviciului datoriei, ca în momentul de față. Nu știu dacă am fost suficient de 
explicit.  
Dl. Francisc Balla: 

Mulțumesc!  
Dl. Valentin Miron: 

Cu plăcere! 
 Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc domnul Valentin Miron! 
Altcineva dacă dorește să ceară lămuriri?  
Dacă nu, îl rog pe domnul consilier Florea, să-și expună amendamentele, 

ca să le pot supune la vot.  
Dl Ionuț Florea:  

Mulțumesc foarte mult, domnule vicepreședinte.  
Aș vrea totuși să zic două lucruri înainte, că mi s-au părut 

fantasmagorice, Zona Euro e departe de noi, suntem ieșiți din toate criteriile, 
așa că, puțin probabil să vedem noi Zona Euro în următorii 10 ani, iar creșterea 
cursului de la 5 la 6, va fi dezastruoasă pentru acest credit, pentru că se aplică 
și la principal, la un moment dat vor trebui dați înapoi.  

Bun, dacă nu se retrage proiectul, atunci aș avea trei amendamente.  
Unu vizează articolul doi, și propun completarea acestuia, astfel încât, să 

se menționeze obligația ca în prospectul de emisiune a obligațiunilor să se 
introducă proiectele care urmează să fie finanțate cu banii obținuți, astfel încât 
Consiliul să se angajeze prin prospect că va folosi banii pentru acele proiecte, 
nu pentru altceva.  
Dl. Marius Mînzat:  

Dacă îmi permiteți, domnul consilier, eu o să vă rog, ca să pot supune la 
vot. Dumneavoastră faceți enunțul amendamentului, îl supun imediat la vot, 
după care amendamentul următor, ca să putem să fim operativi, sunteți de 
acord?  
Dl Ionuț Florea:  

Da! Dacă îmi dați voie, numai să deschid proiectul . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

 Vă rog să citiți!  
Dl Ionuț Florea:  

Aici nu am pregătit neapărat un text pentru amendamentul acesta, aș fi 
avut nevoie de ajutorul aparatului de specialitate, ca să integrez mai bine 
textul. Dar, sigur, pot face acum un amendament. Textul amendamentului de 
la articolul doi, ar putea completa articolul . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Vă rog! 
Dl Ionuț Florea:  

. . . cu precizarea că, în prospectul de emisiune a obligațiunilor, trebuie să 
se introducă, să se individualizeze proiectele care urmează să fie finanțate cu 
banii obținuți, așa cum sunt precizați în anexa, lista împrumuturilor care face 
parte din acest proiect.  
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Dl. Marius Mînzat:  
Mulțumesc, s-a notat, cu precizarea că susțin proiectul de hotărâre, în 

forma în care a fost prezentată de către executiv. 
Supun la vot primul amendament prezentat de domnul consilier 

județean Florea. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 9 voturi “pentru”, 13 voturi 
”împotrivă”, 6 ”abțineri” și 7 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost 
respins. 

* 
Vă rog, următorul amendament. 

Dl Ionuț Florea:  
Următoarele două amendamente, se leagă de faptul că, având în vedere 

magnitudine acestei emisiuni de obligațiuni, aceasta nu ar trebui lăsată la 
pixul unei singure persoane, făcând o paralelă într-o companie privată, 
indiferent cine ar fi CEO-ul, deciziile de așa importanță, sunt luate de Consiliul 
de Administrație. În cazul acesta, Consiliul de Administrație este reprezentat 
de Consiliul Județean. În acest sens, propun, modificarea articolului șase astfel:  

Normele procedurale și documentația de atribuire ale serviciilor 
financiare, de structurare, a emisiunii de obligațiuni ale județului Cluj, ale 
serviciilor de intermediere și ale serviciilor de rating, vor fi aprobate prin 
hotărâre de Consiliu Județean.  
Dl. Marius Mînzat:  

Acesta este un amendament? 
Dl Ionuț Florea:  

Da! 
Dl. Marius Mînzat:  

Sau sunt două, într-unul?  
Dl Ionuț Florea:  

Acesta este . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Și mai aveți încă unul? 
Dl Ionuț Florea:  

Acesta este amendamentul . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Mai aveți?  
Dl Ionuț Florea:  

. . . pentru modificarea articolului șase, și mai este un amendament . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

 Și mai aveți încă unul!  
Dl Ionuț Florea:  

. . . pentru numărul șapte.  
Dl. Marius Mînzat:  

Bun! Stimați colegi, cu aceeași mențiune că susțin proiectul în forma 
prezentată de executiv. 

Supun la vot al doilea amendament prezentat de domnul consilier 
județean Florea. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 10 voturi “pentru”, 11 voturi 
”împotrivă”, 8 ”abțineri” și 6 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost 
respins. 
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* 
Vă rog să prezentați următorul amendament, domnul consilier Florea. 

Dl Ionuț Florea:  
Următorul amendament privește modificarea articolului șapte: 
Structura finală a emisiunii, emisiunilor de obligațiuni, modalitatea de 

emitere a acestora, valoarea și moneda emisiunii, volumul și maturitatea 
emisiunii, și, sau ale fiecărei serii, elementele de detaliu ale structurii și orice 
alte caracteristici ale finanțării, vor fi aprobate prin hotărâre de Consiliu 
Județean, în funcție de mediul economico-financiar și în concordanță cu 
necesitățile specifice ale județului Cluj. Neadoptarea acestui articol face ca 
acest împrumut să iasă total de sub controlul Consiliului Județean. 

Mulțumesc!  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc! 
Supun la vot al treilea amendament prezentat de domnul consilier 

județean Florea. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 10 voturi “pentru”, 11 voturi 
”împotrivă”, 7 ”abțineri” și 7 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost 
respins. 

* 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte, dacă-mi permiteți o chestiune de procedură?  
Dl. Marius Mînzat:  

Supun aprobării acest proiect de hotărâre, în forma în care a fost 
prezentată, și cu aceste amendamente respinse. Vă rog să pregătiți votul! 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 22 voturi “pentru”, 7 voturi 
”împotrivă”, 4 ”abțineri”  și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj 
adoptă Proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări 
rambursabile interne prin emisiune de obligațiuni ale județului Cluj, acesta 
devenind 

HOTĂRÂREA NR. 249 
* 

Dl. Mihai Iepure: 
Domnule președinte, pe procedură vă rog frumos. În conformitate cu 

art. 232, alin. (2), vă rog frumos să consemnați în procesul verbal, expres, votul 
grupului USR. Răspunderea în cazul oricăror probleme legate de desfășurarea 
acestui împrumut, va aparține celor care au votat ”pentru”, mai ales că toată 
decizia din acest moment, va aparține unei singure persoane.  
Dl. Marius Mînzat: 

Mulțumesc pentru intervenție!  
* 

La această hotărâre, domnul consilier județean Mihai Iepure a solicitat ca votul 
consilierilor județeni care fac parte din USR să fie consemnat în procesul-verbal, astfel:  

 
La primul amendament prezentat de domnul Ionuț Florea, votul exprimat de consilierii 

județeni ai Uniunii Salvați România a fost următorul: 
Mihai Iepure –  vot ”pentru” 
Elena Muscă –  vot ”pentru” 
Adela Dehenes –  vot ”pentru” 
Ionuț Florea –  vot ”pentru” 
Cătălin Sălăgean –  vot ”pentru” 
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* 
La al doilea amendament prezentat de domnul Ionuț Florea, votul exprimat de 

consilierii județeni ai Uniunii Salvați România a fost următorul: 
Mihai Iepure –  vot ”pentru” 
Elena Muscă –  vot ”pentru” 
Adela Dehenes –  vot ”pentru” 
Ionuț Florea –  vot ”pentru” 
Cătălin Sălăgean –  vot ”pentru” 

* 
La al treilea amendament prezentat de domnul Ionuț Florea, votul exprimat de 

consilierii județeni ai Uniunii Salvați România a fost următorul: 
Mihai Iepure –  vot ”pentru” 
Elena Muscă –  vot ”pentru” 
Adela Dehenes –  vot ”pentru” 
Ionuț Florea –  vot ”pentru” 
Cătălin Sălăgean –  vot ”pentru” 

* 
La votul final exercitat pentru aprobarea proiectului de hotărâre, votul exprimat de 

consilierii județeni ai Uniunii Salvați România a fost următorul: 
Mihai Iepure – vot ”împotrivă” 
Elena Muscă - vot ”împotrivă” 
Adela Dehenes - vot ”împotrivă” 
Ionuț Florea - vot ”împotrivă” 
Cătălin Sălăgean - vot ”împotrivă” 

 
* 

*         * 
Dl. Marius Mînzat: 

În continuare următorul punct de pe ordinea de zi este punctul Diverse. 
 

18. Diverse 
 

Înainte de a vă da cuvântul, celor care doriți să interveniți, la acest punct, 
vreau să precizez că, săptămâna viitoare, probabil, în data, probabil, în data de 
29, vom face o ședință extraordinară, deoarece trebuie repartizate sumele din 
cota de 6%, către primăriile din județul Cluj. 29, 28 sau 29, mai probabil 29, o să 
vă anunțăm oricum, înainte. Am dorit să fac această precizare că, probabil că la 
punctul Diverse și nu, nu sunt obligați consilierii să participe neapărat la aceste 
dezbateri, mai ales dacă există tendințe de a le confisca,  și de a vorbi numai 
unii. Și atunci, am vrut să știe toți cei care doresc să participe la diverse, care nu 
vor participa la această secțiune, să fie informați.  

Vă mulțumesc! Aș dori să fac înscrieri, să vă provoc pentru punctul 
Diverse.  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Bună ziua, Cătălin Sălăgean sunt,  aș dori să intervin aici! 
Dl. Marius Mînzat:  

Poftiți domnul Sălăgean! 
Rugămintea mea este, ca la Diverse, să aveți o singură intervenție, 

oricare din consilieri, dar o singură intervenție. 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

În regulă, eu sper ca totuși subiectul pe care urmează să-l prezint, să fie 
de interes pentru toți colegii noștri. Și anume, vreau să aduc în atenția 
dumneavoastră situația de la TETAROM. Probabil că ați aflat cu toții, aseară a 
fost al treilea incendiu în TETAROM, din ultimul an și trei luni, nu știu dacă e 
cineva prezent, vreun reprezentant al TETAROM, dar poate ar fi fost potrivit să 
participe la această ședință de Consiliu Județean, pentru a ne prezenta care 
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este situația de fapt, din parcul industrial, și ce măsuri s-au luat, și ce măsuri se 
iau în vedere pe viitor, pentru că aș fi înțeles, un incendiu, se poate întâmpla, o 
astfel de situație poate apărea, însă noi, repet, am avut trei incendii într-un an 
și trei luni, și cu siguranță se impune o abordare, o altă abordare, a întregului 
sistem de prevenire și de stingere a incendiilor, și Consiliul Județean ar trebui 
să se implice activ, în toată povestea asta, mai ales că știți foarte bine, noi 
suntem acționari majoritari acolo. Repet, aș fi dorit să fie . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Am înțeles! 
Dl. Cătălin Sălăgean:  

. . . dar, dacă nu e nimeni din partea TETAROM să rămână aceste . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Da, vă pot răspunde și eu la întrebare, dar, dacă domnul director Găvrea, 
este prezent la această întâlnire, aș dori să știu?  

Domnul Director Găvrea? Dacă nu, vă răspund eu. 
Ceea ce s-a întâmplat ieri, în parcul industrial TETAROM, este fără 

îndoială o chestiune absolut regretabilă. Din nefericire pentru cei care au fost 
afectați, s-a lăsat cu daune materiale destul de serioase, și din fericire nu au 
existat victime omenești, în acest mare necaz.  

Din punctul de vedere al societății TETAROM S.A., care este societatea 
Consiliului Județean, îndatoririle care sunt ale societății TETAROM S.A., sunt de 
a închiria, de a concesiona, suprafața de teren pe care societățile respective și-
au edificat construcțiile, și de a asigura utilitățile, și în special, în cazul acesta, 
sunt două situații:  

Una, hidranții pe care societatea TETAROM a fost, și este obligată să-i 
asigure în interiorul parcului, care au fost în perfectă funcționare și primul 
lucru unde s-au racordat pompieri ieri, a fost la acești hidranți, care au fost în 
stare de funcționare perfectă.  

Și a doua mare îndatorire a lor, a fost să întrerupă instantaneu, sau în cel 
mai scurt timp posibil, utilitățile: apă, curent, gaz, lucru care s-a întâmplat 
conform legilor și reglementărilor în vigoare.  

Construcția nu a fost edificată de către societatea TETAROM, iar din 
informațiile pe care le-am primit ieri, de la colegii noștri, de la TETAROM, 
aceste construcții, toate au funcționat în regim de autorizații de Inspectorat 
Județean de Situații de Urgență, au avut absolut toate aprobările necesare 
funcționării, iar construcția lor, a fost efectuată la un nivel foarte ridicat de 
apărare împotriva focului, incendiilor, motiv pentru care nu s-a propagat în 
acea clădire, care este folosită de două societăți, una în proporție 30%, cealaltă 
în proporție de 70%. Focul a izbucnit în zona de 30%, dar constructiv, prin 
porțile, prin sistemele automate, care au acționat, se pare că, foarte eficient, au 
împiedicat răspândirea focului și în altă parte. Deci acestea sunt în linii mari 
problemele care sunt în acest moment acolo. 

 Motivul care a generat acest incendiu, nu este cunoscut în acest 
moment. Există o anchetă, și în momentul în care ancheta va fi finalizată, se 
vor trage concluziile.  

Altcineva, dacă dorește? 
D-na Adela Dehenes:  

 Da, Adela Dehenes, vă rog! 
Dl. Marius Mînzat:  

Poftiți, doamna Dehenes! 
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D-na Adela Dehenes:  
Eu am vrut să aduc în discuție acum la începutul iernii, o situație pe care 

mi-au transmis-o colegii, cetățeni din zona Băișoara, faptul că, pe drumul 
județean DN107R nu se curăță, nu s-a aruncat material antiderapant, e 
adevărat, în urmă cu una, două săptămâni, când s-a produs un polei foarte 
periculos și, din ce am aflat, au fost numeroase adrese și solicitări din partea 
administrației locale, a cetățenilor, și au fost permanent promisiuni. Eu doar 
vreau să atrag atenția să se considere aceste zone mai periclitate, fiind către 
zona de munte, pentru zăpadă, pentru polei și să se, practic, să se așeze 
prioritățile, astfel încât să se asigure siguranța în trafic pe 107R, mai sus de 
Băișoara, Băișoara, direcția Muntele Băișorii. 
 Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc doamna Dehenes, am notat și o să transmitem colegilor 
noștri, dar vă asigur că intervențiile se fac prioritar, în zonele în care este cea 
mai mare probabilitatea de ninsoare, zăpadă, polei, gheață.  
D-na Adela Dehenes:  

Eu doar v-am transmis . . .  
Dl. Marius Mînzat:  

Altcineva vă rog! 
D-na Adela Dehenes:  

. . . și mulțumesc mult! 
Dl. Marius Mînzat:  

 Mulțumesc! 
D-na Adela Dehenes:  

Și eu vă mulțumesc! 
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc și eu! 
Altcineva? 

Dl. Sorin Pintea: 
 Pintea, PMP! 
Dl. Marius Mînzat:  

Poftiți domnul Pintea! 
Dl. Sorin Pintea: 

Legat tot de centrul Transilvania, Agro. Am primit reclamații, să zic, sau 
informații, cum că, toaletele din acea incintă, nu sunt practicabile. Deci ei 
plătesc chirii destul de mari, ca să nu poată folosi toaletele.  
Dl. Marius Mînzat:  

Am înțeles, domnul Pintea, să știți că o să sesizăm și acest lucru, la fel cu 
intervenția cealaltă. 
Dl. Sorin Pintea: 

Și acest lucru, și încă un lucru,  prețul foarte mare la stivuitor, 5,5 lei, pe 
minut, deci se folosesc de ei, și pentru un 20-30 de minute de lucru, se plătesc 
sume exorbitante, vă dați seama! 
Dl. Marius Mînzat:  

Am înțeles, domnul Pintea, să știți că o să trimitem aceste sesizări, care 
le-ați făcut dumneavoastră, inclusiv cea din . . . 
Dl. Sorin Pintea: 

Vă rog . . . se, da, da!  
Dl. Marius Mînzat:  

. . . cadrul ședinței de mai înainte.  
Da, da! 
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Dl. Sorin Pintea: 
Vă mulțumesc!  

Dl. Marius Mînzat:  
Mulțumesc! 
Altcineva? 

Dl. Traian Abrudan:  
Domnule vicepreședinte, Traian Abrudan, la telefon,  dacă se poate! 

Dl. Marius Mînzat:  
Da, domnule Abrudan?  

Dl. Traian Abrudan:  
Eu nu pot să mai stau, tocmai am o ............ doresc să vă urez sărbători 

fericite, Crăciun Fericit alături de cei dragi, și să ne vedem sănătoși, la anul, 
poate că.  
Dl. Marius Mînzat:  

La fel și dumneavoastră, domnul consilier! 
Dl. Traian Abrudan:  

Să trăiți! 
Dl. Marius Mînzat:  

Altcineva, dacă dorește să . . . ? 
Dl. Mihai Iepure: 
 Domnule președinte, dacă îmi permiteți? 
Dl. Marius Mînzat:  

Poftiți! 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte în primul rând, aș dori o mică clarificare relativ,  la 
ce ați spus dumneavoastră. Punctul Diverse, este un punct de pe ordinea de zi, 
deci este obligatoriu pentru consilierii județeni, și încercăm să-l facem scurt, 
dar problemele cetățenilor trebuie să fie prioritate pentru noi în mandatul 
nostru. Și două chestiuni vreau să sesizez și eu, primite de la cetățenii din zona 
Mărișel, respectiv, am solicitat și în ședința anterioară o informare despre 
stadiul lucrărilor la DJ 107P, am primit informații despre DJ 107P, și deși am 
solicitat, în scris, completarea răspunsului, până la data acestei ședințe, nu am 
primit răspunsul. Tot de la cetățenii din zona Mărișel, mi-au precizat că există 
pe drumul județean 107 P, niște porțiuni la care încă se lucrează, sunt cu 
pământ, greu accesibile, și vor fi greu de curățat în perioada de iarnă.  

Rugămintea pe care am adresat-o și în ședința anterioară, este să 
pregătim acest drum, astfel încât să fie accesibil cetățenilor din zona Mărișel.  
Dl. Marius Mînzat:  

Mulțumesc, domnul consilier. Am notat și o să comunicăm colegilor 
noștri. Dacă . . .  
Dl. Mihai Iepure: 

Aștept răspunsul în scris de la ședința anterioară.  
Dl. Marius Mînzat:  

Da . . .  
Dl. Mihai Iepure: 

Mulțumesc frumos și, și eu vă urez sărbători fericite, și tuturor colegilor!  
Dl. Marius Mînzat:  

Altcineva dacă dorește să ia cuvântul la secțiunea Diverse? 
Dacă nu, stimați colegi, cu siguranță nu o să ne vedem până după 

Crăciun.  
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Vă doresc tuturor să aveți sărbători frumoase, alături de cei dragi. În 
eventualitatea că, sunt colegi cu care nu ne vom vedea nici săptămâna 
viitoare, vă doresc să aveți și un An Nou mai bun, și mai frumos! 

La revedere, mulțumesc! 
 

* 
 

Având în vedere faptul că au fost epuizate toate probleme înscrise în 
ordinea de zi, constat că lucrările prezentei ședințe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparența în 
administrația publică nr. 52/2003, cu modificările și completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afișat la sediul 
Consiliului Județean Cluj și publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
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